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Protokół Nr XXXVIII/2021 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu  21 grudnia 2021 r. 
 
 
 

XXXVIII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1400  Przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów i kierowników jednostek na hybrydowej Sesji, a następnie stwierdził, 
że w dniu dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na 
dzisiejszej  sesji jest 18 radnych. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad, który przedstawia 
się następująco:  

 
Porządek obrad: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 
2021. 
2.2/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/195/2021 r. z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie 
określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2021 rok. 
2.4/ w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów w 2022 
roku. 
2.5/ w sprawie przyznawania stypendiów Starosty Kluczborskiego dla uczniów i absolwentów 
szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Kluczborski 
2.6/ w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu 
Kluczborskiego dla szkół niepublicznych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystania. 
2.7/ w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 
kluczborskiego na 2022 rok.  
2.8/ w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla 
operatorów publicznego transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
3./Uchwalenie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 r. - projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok (projekt budżetu radni otrzymali  
w dniu 15 listopada 2021 r.)  
3.1/ omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami,  
3.2/ przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej,  
3.3/ przedstawienie opinii i wniosków komisji stałych,  
3.4/ przedstawienie opinii ostatecznej komisji budżetu i rolnictwa  
3.5/ przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków komisji  
3.6/ przedstawienie przez Zarząd Powiatu ewentualnych poprawek do projektu uchwały 
budżetowej  
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3.7/ dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,  
3.8/ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  
4. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej- projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej (radni projekt otrzymali w dniu 15 listopada 2021 r.). 
5.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 04.11.2021  r. do 26.11.2021 r. 
6.Wolne wnioski. 
7.Zamknięcie obrad. 
 

Do porządku nie wniesiono uwag w związku z czym Przewodniczący Rady przystąpił 
do głosowania w sprawie zatwierdzenia porządku obrad: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, 
Jakub Goliński, Damian Buła, Andrzej Butra, Andrzej Olech, Celina Zając, Lesław Czernik, 
Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Jarosław Przybył, Piotr Pośpiech, Teresa 
Wróbel, Marcin Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z XXXVII Sesji Rady 
Powiatu w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Damian Buła, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Jakub 
Goliński, Andrzej Butra, Andrzej Olech, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, 
Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, 
Jarosław Przybył 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.1 z porządku obrad 
Głos w tym punkcie zabrał Pan Starosta, który zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 
20.12.2021 r. do projektu uchwały Rady Powiatu w Kluczborku zmieniającej uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2021 rok.  W związku  
z otrzymaniem dodatkowych środków z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej  
w wysokości 62 860  zł.  taką autopoprawkę należy wprowadzić. Przewodniczący zarządził 
głosowanie nad zgłoszoną autopoprawką: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
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Przemysław Panicz, Celina Zając, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Jarosław 
Przybył, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Mariusz Pieńkowski, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, 
Damian Buła, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Marcin Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Kolejno wobec braku zapytań Przewodniczący przeszedł do głosowania nad zgłoszonym 
projektem wraz z autopoprawką.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Przemysław Panicz, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Celina Zając, Ryszard Okaj, Maciej 
Sitek, Lesław Czernik, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Jarosław Przybył, 
Mariusz Pieńkowski, Andrzej Olech, Andrzej Butra, Zdzisław Pelc, Marcin Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/240/2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2021.  

 
Do punktu 2.2 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do projektu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. Radni nie wnieśli uwagi do projektu i w głosowaniu podjęli Uchwałę  
Nr XXXVIII/241/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Artur Nowak, Maciej Sitek, Mariusz Pieńkowski, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, 
Ryszard Okaj, Damian Buła, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Lesław 
Czernik, Andrzej Butra, Andrzej Olech, Marcin Michalski, Celina Zając, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.3 porządku obrad 
Kolejny projekt dotyczył zmiany Uchwały Nr XXVII/195/2021 z dnia 25 marca 2021 r.  
w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na 2021 rok. Głos zabrał Pan Starosta, który zgłosił autopoprawkę 
do przedstawionego projektu. Powodem autopoprawki jest wpłynięcie dwóch rezygnacji na 
dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych ze względu na trwającą pandemię. 
Chodzi tutaj o przesunięcie środków, żeby móc je do końca roku wykorzystać.  
Autopoprawka została przyjęta. 
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Celina 
Zając, Jarosław Przybył, Damian Buła, Andrzej Butra, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, 
Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Artur Nowak, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, Mariusz 
Pieńkowski, Teresa Wróbel 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały wraz  
z autopoprawką.  
Radni w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/242/2021 zmiany Uchwały  
Nr XXVII/195/2021 z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2021 rok.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Celina Zając, Andrzej 
Olech, Damian Buła, Artur Nowak, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, Maciej Sitek, Mariusz 
Pieńkowski, Andrzej Butra, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik, Teresa Wróbel, Marcin 
Michalski, Piotr Pośpiech. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.4 porządku obrad  
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  
i przechowywanie pojazdów w 2022 roku. Radni nie zgłosili uwag.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Damian Buła, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Robert 
Wietrzyk, Celina Zając, Mariusz Pieńkowski, Lesław Czernik, Andrzej Butra, Artur Nowak, 
Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Jarosław Przybył, Teresa 
Wróbel, Marcin Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/243/2021 w sprawie uchwalenia wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdów w 2022 roku.  

 
Do punktu 2.5 porządku obrad 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie przyznawania stypendiów Starosty 
Kluczborskiego dla uczniów i absolwentów szkół, dla których organem prowadzącym jest 
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Powiat Kluczborski. Radni nie wnieśli uwag do projektu i podjęli Uchwałę  
Nr XXXVIII/244/2021. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marcin Michalski, Maciej Sitek, Celina Zając, Ryszard Okaj, Przemysław Panicz, Jakub 
Goliński, Damian Buła, Andrzej Butra, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Zdzisław Pelc, 
Andrzej Olech, Lesław Czernik, Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski, Piotr Pośpiech, Artur 
Nowak, Wojciech Smolnik. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.6 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji z budżetu Powiatu Kluczborskiego dla szkół niepublicznych oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Radni nie wnieśli 
uwag i podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/245/2021. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Andrzej Butra, Robert Wietrzyk, Mariusz 
Pieńkowski, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc, Celina Zając, 
Piotr Pośpiech, Damian Buła, Teresa Wróbel, Jarosław Przybył, Marcin Michalski, Maciej 
Sitek, Artur Nowak. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

 
Do punktu 2.7 porządku obrad 

Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu kluczborskiego na 2022 rok.  
Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że kolejny raz jest przedstawiony projekt 
uchwały wyłączający dyżury aptek w porze nocnej. Obecnie trwa pandemia, być może warto 
byłoby zostawić chociaż jedną aptekę dyżurującą w całym powiecie w porze nocnej. Radny 
zapytał, czy była próba jakiekolwiek zmiany tego dyżurowania przez apteki? Głos zabrał Pan 
Starosta, który powiedział, że kierownicy aptek stoją na jednoznacznym stanowisku, że 
pełnienie dyżurów całodobowych jest bezcelowe. W porze nocnej nikt nie kupuje leków 
ratujących życie, a jedynie kubki jednorazowe, bądź inne drobne rzeczy, które dostępne są  
na stacjach benzynowych. Jest to problem ogólnopolski. Była kiedyś taka propozycja, aby 
płacić aptekom za nocny dyżur, ale w obecnym systemie prawnym nie ma takiej możliwości. 
Obecnie nie ma też możliwości prawnej narzucenia kierownikom aptek dyżurowania w porze 
nocnej. Temat ten był już poruszany na spotkaniu Związku Powiatów Polskich. Obecna 
sytuacja jest po dojściu do kompromisu z kierownikami aptek. Głos zabrał radny Marcin 
Michalski, który powiedział, że ten temat już był wcześniej poruszany. W obecnym stanie 
prawnym nikt nie jest w stanie zmusić właścicieli aptek do dyżurów nocnych. Radny 
powiedział, że kiedyś dał propozycję, która prawnie jest możliwa, by taka apteka została 
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otwarta na terenie wiejskim. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że dało się dyżurować do 
końca 2018 roku. Nawet jeśli nie można zmusić farmaceuty do pełnienia chociaż jednego 
dyżuru nocnego , to można podjąć uchwałę zgodnie z kompetencjami Rady Powiatu  
i pozostawić osoby prowadzące aptekę w warunkach deliktu związanego z prawem 
farmaceutycznym. Niech wtedy to środowisko i te osoby zastanawiają się, czy można  
w nieskończoność ciągnąć fakt niewykonywania nałożonego na podmiot obowiązku. 
Przewodniczący Rady powiedział, że po analizie tego tematu okazało się, że sensowność 
prowadzenia nocnego dyżuru jest praktycznie żadna. Nawet w czasie obecnej pandemii nikt 
nie jest w stanie w aptece kupić leku, który będzie chronił nas przed koronawirusem,  
a kupowane w porze nocnej artykuły są również dostępne na stacjach benzynowych. Więcej 
pytań nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący zarządził głosowanie nad przedstawionym 
projektem. Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/246/2021 w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu kluczborskiego na 2022 rok.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Damian Buła, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Lesław 
Czernik, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Zdzisław 
Pelc, Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski. 
PRZECIW (1) 
Piotr Pośpiech 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Maciej Sitek, Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 
Magdalena Durecka, Artur Nowak. 
 

Do punktu 2.8 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został kolejny projekt uchwały. Głos zabrał Pan Wicestarosta 
Lesław Czernik, który zgłosił wniosek o zmianę brzmienia §7. Chodzi o wprowadzenie 
zapisu, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Opolskiego. Zmiana podyktowana jest tym, że stanowisko 
Organu Nadzoru Prawnego Wojewody właśnie takiego zapisu wymaga. Przewodniczący 
przeszedł do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, Artur 
Nowak, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Teresa 
Wróbel, Piotr Pośpiech, Andrzej Butra, Zdzisław Pelc, Damian Buła, Celina Zając, Wojciech 
Smolnik, Marcin Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Następnie Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem przedstawionego 
projektu uchwały wraz z przyjętą zmianą.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 



7 

 

Przemysław Panicz, Damian Buła, Maciej Sitek, Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, 
Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Robert 
Wietrzyk, Artur Nowak, Celina Zając, Zdzisław Pelc, Andrzej Butra, Teresa Wróbel, Piotr 
Pośpiech, Marcin Michalski. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/247/2021 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla operatorów publicznego 
transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 
 

Punkt 3 
Uchwalenie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 r. - projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok (projekt budżetu radni 
otrzymali w dniu 15 listopada 2021 r.) 

 
 

Do punktu 3.1 porządku obrad 
Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział radnym, że w imieniu Zarządu 

Powiatu zgłasza autopoprawkę z dnia 20.12.2021 roku wprowadzającą zmiany do projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok. Autopoprawka 
wynika z konieczności zabezpieczenia środków na realizację zadania inwestycyjnego  
pn. „Poprawa jakości przestrzeni publicznej miasta Kluczbork poprzez rewitalizację obiektów 
sportowych - boisk- znajdujących się przy Zespole Szkół Ogólnokształcących , Zespole Szkół 
Licealno-Technicznych oraz Zespole Szkół  Nr 2 CKU”. 

Następnie po stronie dochodów wprowadza się dofinansowanie z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Opolskiego 2014-2020 w kwocie 700 tys. zł, następnie zwiększa się dochody  
z tytułu usług świadczonych przez Wydział Geodezji, Kartografii, Katastru i Gosp. 
Nieruchomościami w wysokości 150.000,00 zł, dochody wypracowywane przez jednostki 
organizacyjne Powiatu w kwocie 135.000,00 zł oraz dochody z tytułu wpływów związanych  
z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie środowiska w kwocie 100.000,00 zł. Po 
stronie wydatków przesuwa się wydatki zabezpieczone na wniesienie wkładu do 
Powiatowego Centrum Zdrowia w kwocie 200.000,00 zł ( zadanie zostanie zrealizowane  
w roku 2021 ), wydatki z rozdziału promocji w wysokości 50.000,00 zł oraz wydatki na 
zadania z zakresu kultury fizycznej w wysokości 64.821,00 zł. Pan Starosta powiedział, że  
w planie jest wsparcie szpitala kwotą w wysokości 300 tys. zł. Następnie Pan Starosta odniósł 
się do głównych założeń projektu budżetu na 2022 rok. Zadłużenie Powiatu sukcesywnie 
maleje. Na koniec roku 2021 będzie wynosić nieco ponad 75 mln zł. W przyszłym roku 
planowana jest spłata w wysokości blisko 4 mln zł. Na koniec 2022 roku zadłużenie będzie na 
poziomie ok. 71 mln zł. Pan Starosta powiedział, że na początku zadłużenie zaczynało się od 
ok. 83 mln zł. Jeśli chodzi o koszty obsługi długu to wydatki maleją.  
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Z kwoty prawie 3,8 mln zł spadły do kwoty ok. 1 mln zł. Ma to związek też ze spadkiem 
oprocentowania pożyczki z budżetu Państwa. W przyszłym roku Powiat planuje też różne 
inwestycje. Przede wszystkim na wydatki inwestycyjne przeznaczona została kwota  
w wysokości ok. 10 mln zł. W skład tych inwestycji w chodzi remont drogi ul. Drzymały  
w Kluczborku za kwotę ok. 1,72 mln zł. Powiat otrzymał dofinansowanie w wysokości 50%  
z Funduszu Rozwoju Dróg. Następnie będzie przebudowa przejścia dla pieszych wraz  
z rozbudową oświetlenia ulicznego i budową chodnika przy ul. Jagiellońskiej. Kolejno 
zaplanowany jest remont w SOSW w Kluczborku. Z Rządowego Programu „Polski Ład” 
pozyskano na ten cel kwotę 3,8 mln zł. Będzie to kompleksowa modernizacja, która obejmie 
budowę windy, dostosowanie sal lekcyjnych i korytarzy. Wyremontowana zostanie sala 
gimnastyczna, w której zostanie wymieniona podłoga. Zostanie również zbudowane boisko 
wielofunkcyjne. Koszt całego przedsięwzięcia szacowany jest na  
ok. 4,5 mln zł. Wkład własny Powiatu wyniesie ok. 675 tys. zł. Powiat otrzyma również 
dofinansowanie do budowy boisk z Urzędu Marszałkowskiego. Będzie nowe boisko przy 
ZSO, ZSLT, oraz ZS nr 2 CKU. Koszt cały wyniesie ok. 1,5 mln zł. Dofinansowanie to 50%. 
W nowym roku 2022 Powiat wzbogaci się o 4 nowe boiska sportowe, wielofunkcyjne, a przy 
ZSO powstanie również bieżnia. Obecnie trwa budowa łącznika. Powiat pozyskał dodatkowe 
środki na remont budynku, który posłuży oddziałowi wewnętrznemu i pediatrycznemu. 
Łączna wartość tego projektu to kwota ok.6 mln. Dofinansowanie wyniesie 4,7 mln zł  
z Urzędu Marszałkowskiego, oraz dofinansowanie 800 tys. zł z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Pan Starosta powiedział, że Powiat odzyskał płynność finansową. 
Zadłużenie jest spłacane w sposób, który nie rodzi problemów, o tym świadczą też opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wszystkie opinie są pozytywne. W tym roku Powiat 
Kluczborski kończy program naprawczy. Pan Starosta zwrócił się do radnych o przyjęcie 
autopoprawki oraz projektu budżetu na 2022 rok.   

Do punktu 3.2. porządku obrad 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik z prośbą o odczytanie opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2022 r. Głos zabrała Skarbnik 
Powiatu Pani Magdalena Żmuda-Lewald, która powiedziała, że wszystkie trzy opinie, które 
przyszły z RIO są pozytywne. Jest to duży sukces, świadczący o dobrej pracy.  Pani Skarbnik 
przedstawiła radnym treść Uchwały Nr 520/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 14 grudnia 2021 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej Powiatu Kluczborskiego na 2022 r.   

 
Do punktu 3.3. porządku obrad 

Następnie Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili opinie swoich Komisji  
o projekcie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny Pan Robert 
Wietrzyk odczytał opinię Komisji w sprawie projektu budżetu na 2022 rok.  
Na posiedzeniu Komisji w dniu 10 grudnia 2021 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali 
powyższy projekt, 6 głosów za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
Następnie Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Środowiska Pan Wojciech Smolnik odczytał opinię swojej Komisji o projekcie budżetu na 
2022 rok. Na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2021 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt, 7 głosów za, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  
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Kolejno Pan Damian Buła Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię swojej 
Komisji, a mianowicie, iż dnia 10 grudnia 2021 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały, 3 głosy za, przy 2 głosach wstrzymujących. 
Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Ryszard Okaj odczytał 
opinię swojej Komisji. Na posiedzeniu 10 grudnia 2021 r. radni z Komisji pozytywnie, 
jednogłośnie, 3 głosami za zaopiniowali projekt budżetu na rok 2022.  
 

Do punktu 3.4 porządku obrad 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa Pan Mariusz Pieńkowski przedstawił opinię 
swojej Komisji. Mianowicie Komisja na osobnym posiedzeniu w dniu 10 grudnia 2021 r. 
zapoznała się z opiniami pozostałych Komisji Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie 
projektu budżetu na 2022 rok i następnie w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała powyższy 
projekt, 4 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. Przewodniczący Komisji Budżetu  
i Rolnictwa zawnioskował o przyjęcie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok.  

 
Do punktu 3.5 porządku obrad 

Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do budżetu, wobec czego przedstawienie stanowiska 
Zarządu Powiatu nie było konieczne. 
 

Do punktu 3.6 porządku obrad 
Pan Starosta, zgłosił Autopoprawkę Zarządu Powiatu do projektu budżetu Powiatu 
Kluczborskiego na rok 2022 w punkcie 3.1.  

 
Do punktu 3.7 porządku obrad  

Odnośnie zgłoszonej autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu budżetu na 2022 rok, głos 
zabrał radny Jakub Goliński, który zapytał z czego wynika fakt podniesienia o 150 tys. zł. 
dochodów na zadaniach z zakresu Geodezji i Kartografii? Odpowiedzi udzieliła Skarbnik 
Powiatu, która powiedziała, że dochody zostają zwiększone w związku z pismem Naczelnika 
Wydziału. Plan na 2021 rok wynosił 425 tys. zł. Ten plan nie był zwiększany. Na koniec 
listopada br. dochody wyniosły 570 tys. zł. Zgodnie z pismem Naczelnika w tym roku będzie 
ok. 600 tys. dochodu. Ten dział się rozwija. Pierwotne założenie wynosiło 560 tys. zł. 
Obecnie na 2022 r. założenie wynosi 710 tys. zł. Kolejno radny Jakub Goliński zapytał  
o WPF. Porównując obecny WPF z WPF, który za chwilę będzie procedowany, patrząc na 
wynagrodzenia na 2021 r. wykonanie jest planowane na poziomie 56 mln zł. W WPF, który 
będzie procedowany na 2022 r. planowana kwota na wynagrodzenia jest mniejsza o ok. 800 
tys. zł, w granicach ok. 55 mln zł. Odpowiedzi udzieliła Zastępca Skarbnika Pani Anna 
Szczygieł, która powiedziała, że tutaj nie są uwzględnione wynagrodzenia z projektów, bo są 
one załączone do wydatków ze środków unijnych, więc tutaj mogą być nie ujęte. Radny 
zapytał, czy będą zaktualizowane w późniejszym czasie, czy w ogóle nie będą brane pod 
uwagę? Zastępca Skarbnika powiedziała, że tutaj nie będą brane pod uwagę, bo występują tak 
jakby w dwóch miejscach. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się 
również do WPF. Istotną wątpliwość budzi fakt planowania ponad 56 mln zł. w roku 
bieżącym i 54 mln zł. w 2022 r. po zapowiedziach kosztu wzrostu wynagrodzeń, gdzie 
ostatnio na komisjach była o tym mowa. Kolejno radny Piotr Pośpiech powiedział, że chwilę 
temu został przyjęty bieżący WPF jako  konsekwencja zmian  budżecie na 2021 rok i jest   
w nim prognoza na 2022 rok. Odnośnie wynagrodzeń wynosi ona 54,6 mln zł. Następnie 
zostanie przyjęty WPF na nowy rok i w nim przy pozycji wynagrodzeń i składek jest 55,5 mln 
zł. Zastępca Skarbnika powiedziała,  ze rozbieżność wynika z tego, że projekt budżetu był 
tworzony do 15 listopada br. Na tamten moment wynagrodzenia były tak uwzględniane. Do 
końca marca zostaną naniesione poprawki po wprowadzeniu ostatecznych kwot z wykonania. 
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Radny Piotr Pośpiech powiedział, że mimo to, można było uchwalając ten sam dokument dwa 
razy kwoty skorygować. Kolejno w tej tabeli prognoza dotycząca wynagrodzeń jest 
nierealistyczna. Przewidywane planowanie w 2021 roku  wynosi ok. 56 mln zł, a w 2038 roku 
wynosi też jest 56 mln kosztów wynagrodzeń. Na przestrzeni lat wynagrodzenia nie rosną, do 
2039 roku. Taka konstrukcja WPF zawiera według radnego błąd. Zastępca Skarbnika 
odpowiedziała, że to wynika  z tego, że obecnie nikt nie jest w stanie określić jak będą się 
wynagrodzenia zmieniały. Założony jest niewielki wzrost wynagrodzenia. Te kwoty były 
uzgadniane z Ministerstwem Finansów przy okazji uchwalania programu naprawczego.  
Nie można też zakładać, że kwota na ten rok, czyli ok. 56 mln która została zaplanowana, 
zostanie wykonana. To jest tylko plan, 10 stycznia będzie można powiedzieć więcej, kiedy 
będzie ostateczne wykonanie i sprawozdania. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że prognoza 
powinna zawierać również wzrost. Na pierwszy rzut oka wygląda to dziwnie. Kolejno radny 
zapytał, dlaczego w autopoprawce nie uwzględniono wzrostu kosztów diet radnych. 
Zaangażowanie musi równać się z planem. To co wynika z uchwał, czy umów musi być 
zabezpieczone w budżecie. Głos zabrała Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że na komisji 
Pan Starosta powiedział, że autopoprawka zostanie wprowadzona głównie ze względu na 
boiska dla szkół. Należało znaleźć 700 tys. zł i wprowadzić do budżetu, bo do dnia  
13 stycznia 2022 r.  należy wykazać zabezpieczone środki na ten cel. Zmiany w budżecie 
będą wprowadzane w 2022 roku na bieżąco, łącznie z zabezpieczeniem diet radnych.   
W ciągu 2 lat Powiat odzyskał płynność finansową. Na koniec roku płacone są wszystkie 
faktury, mimo, że część faktur ma termin płatności na styczeń. Część zobowiązań do ZUS 
również z terminem płatności w styczniu będą w grudniu zapłacone. W 2021 roku  
w budżecie na początku nie było zabezpieczonych żadnych środków na przekazanie ich do 
szpitala, a przekazanych zostało ponad 900 tys. zł, plus 300 tys. zł. Wszystkie zobowiązania 
są zabezpieczone. Dodatkowo udało się pozyskać środki, które nie były w planie przy 
uchwalaniu budżetu na 2021 rok. Dodatkowo Pani Skarbnik odniosła się kwestii, która była 
zarzucana, czyli konieczności zabezpieczenia planu do wysokości zaangażowania. Pani 
Skarbnik powiedziała, że w czerwcu 2018 r. zostały podpisane 3 umowy subrogacji.  
W umowach tych były odsetki na kwotę ponad 1 mln zł. Termin płatności pierwszej raty 
odsetek był 18 września 2018 r., drugi termin był w grudniu. Pani Skarbnik powiedziała, że 
podpisując umowę na tak wysoką kwotę, radny Piotr Pośpiech nie miał wtedy kwoty na 
zapłatę odsetek. Termin płatności pierwszej raty odsetek był 18 września 2018 r, ponad 500 
tys. zł. i wtedy nie było planu. Plan został  wprowadzony dopiero 24 września, po terminie 
płatności pierwszej raty. Na pozostałe raty w tamtym roku, 600 tys. zł. planu nie było. Pani 
Skarbnik Powiatu wspomniała również o pismach, które były kierowane do Dyrektorów 
jednostek. Rok 2017 i 2018.  Napisano w nich, że w związku z trudnościami w płynności 
finansowej Powiatu Kluczborskiego Dyrektorzy jednostek zobowiązani są do rozsądnego 
gospodarowania planem finansowym. Następnie zobligowano Dyrektorów do konsultacji  
z Wydziałem Finansowym przy zakupie towarów, a brak akceptacji ze strony starostwa 
spowoduje to, że płatności nie zostaną zrealizowane i środki do jednostek nie będą 
przekazywane. Pisma zawierały również prośbę do kierowników jednostek oświatowych  
o niewykorzystywanie środków na doskonalenie nauczycieli oraz o nieprzyznawanie 
świadczeń do końca roku bieżącego, gdyż te środki muszą być przeniesione  
na zabezpieczenie płac w jednostce.  W pismach było napisana była również prośba 
dodatkowa o zwrócenie się do kontrahentów o prolongowanie płatności faktur za miesiąc 
październik, listopad  i grudzień. W roku 2018 zostało rozesłane pismo o podobnej treści do 
kierowników jednostek. Pani Skarbnik powiedziała, że na bieżąco każdy plan jest 
zabezpieczany. Gdy składano projekt budżetu nie wiadomo było jaka będzie ustalona 
wysokość diet radnych. Pani Skarbnik powiedziała, że słowa radnego Piotra Pośpiecha 
odnośnie zarzutu zabezpieczania planu są nie na miejscu. Kolejno głos zabrał Pan Starosta, 



11 

 

który powiedział, że słowa radnego Piotra Pośpiecha o planowaniu budżetu brzmią 
niepoważnie. Pan Starosta zapytał, dlaczego radny Piotr Pośpiech, gdy był Starostą nie 
planował budżetu w taki sposób w jaki powinien być sporządzany. W wydatkach w budżecie 
w roku 2018 nie ujęto całej kwoty zobowiązań przypadającej do zapłaty na ten rok zgodnie  
z harmonogramem spłat. Brakujące np. 2,5 mln zł Zarząd Powiatu planował sfinansować 
poprzez subrogację, powyższe oznaczało, że projekt budżetu sporządzono niezgodnie  
z umowami zawartymi przez Powiat, jest to opinia RIO w Opolu. Pan Starosta powiedział, że 
trwa dyskusja o budżecie na rok 2022 i ma nadzieje, że co roku będzie budżet pozwalał na 
inwestycje, remonty, na kwotę ponad 10 mln zł, tak jak w tym na 2022 rok. Powiat ma 
płynność finansową, nie ma zagrożenia dla zadań, które Powiat obligatoryjnie musi 
realizować. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że trwa dyskusja  
o budżecie i WPF na kolejny rok. Radny zapytał, dlaczego nie zabezpieczono autopoprawką 
pełnej kwoty wysokości diet radnych i powiedział, że to Pani Skarbnik zaczęła czytać pisma  
sprzed kilku lat i odniosła się do tematu subrogacji. Jeżeli ktoś jest zdzwiony takimi pismami, 
to znaczy, że ma małe doświadczenie w pracy w samorządzie. Jeśli chodzi o subrogację  
i sprawy z tym związane to radny Piotr Pośpiech powiedział, że Pan starosta trzymał  
w szufladzie przez pół roku prawomocne postanowienie Prokuratury Okręgowej o umorzeniu 
postępowania w sprawie subrogacji. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że prokuratura 
napisała, że subrogacja jest instrumentem prawa cywilnego, jest jedną z prawnie 
dopuszczalnych form restrukturyzacji zadłużenia i Zarząd mógł z tego skorzystać. 
Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 
Po wznowieniu Sesji Rady Powiatu, Przewodniczący powiedział, że wcześniej dyskusja 
rozeszła się w nie ta stronę co byśmy chcieli. Była zgłoszona autopoprawka Zarządu Powiatu 
do projektu budżetu na 2022 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła swoją opinię  
o przedmiotowym projekcie, jak również Komisje stałe Rady Powiatu pozytywnie 
zaopiniowały projekt budżetu na 2022 rok.  
Przewodniczący poddał zgłoszoną autopoprawkę pod głosowanie: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jakub Goliński, Maciej Sitek, Artur Nowak, Ryszard Okaj, Przemysław Panicz, Andrzej 
Olech, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Jarosław 
Przybył, Wojciech Smolnik 
PRZECIW (1) 
Piotr Pośpiech 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Damian Buła, Marcin Michalski, Celina Zając, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 
Andrzej Butra, Magdalena Durecka 
 

Do punktu 3.8 porządku obrad 
Przewodniczący Rady po uprzednim omówieniu projektu budżetu przeprowadził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022 
wraz z  przyjętą wcześniej autopoprawką: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Robert 
Wietrzyk, Andrzej Olech, Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, 
Wojciech Smolnik 
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PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Damian Buła, Celina Zając, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 
Andrzej Butra, Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/248/2021 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Kluczborskiego na 2022 rok.  
 

Do punktu 4 porządku obrad  
Przewodniczący przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2022 – 2039. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, 
że w poprzednim punkcie, gdzie była dyskusja odebrano mu głos to nie radny był osoba, która 
sprowadziła dyskusję na inny temat niż budżet 2022. Radny powiedział, że przed 
głosowaniem na  WPF chce zwrócić uwagę, że zawiera on nierealistyczne, prognozowane 
kwoty wynagrodzeń i składek od nich naliczanych, aż do 2039 roku. WPF powinien być 
poprawiony. Nie ma znaczenia, że 15 listopada br. został przedłożony jego projekt. Minęło 
dużo czasu, te zapisy powinny być zaktualizowane. Głos zabrał Pan Starosta, który 
powiedział, że WPF jest uchwalany tą samą metodą od 3 lat. Następnie radny Piotr Pośpiech 
powiedział, że chwilę temu został przyjęty WPF, ten który obowiązuje też na ten rok,  
to w nim kwota na przyszły rok na wynagrodzenia wynosiła ok. 54,6 mln zł, a  w WPF na rok 
2022 będzie kwota 55,5 mln zł. Wobec braku innych pytań Przewodniczący zarządził 
głosowanie: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, Jarosław Przybył, Wojciech Smolnik, 
Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Mariusz Pieńkowski, 
Maciej Sitek 
PRZECIW (1) 
Piotr Pośpiech 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Jakub Goliński, Celina Zając, Damian Buła, Teresa Wróbel, Marcin Michalski 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 
Andrzej Butra, Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVIII/249/2021 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej.  
 

Do punktu 5 porządku obrad 
Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia Sprawozdania z działalności Zarządu 
Powiatu w Kluczborku za okres od 04.11.2021  r. do 26.11.2021 r. Radni nie wnieśli uwag do 
sprawozdania. 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Wojciech Smolnik, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Mariusz Pieńkowski, 
Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Lesław 
Czernik 
PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jakub Goliński, Damian Buła, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Celina Zając, Marcin Michalski 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 
Andrzej Butra, Magdalena Durecka 

Do punktu 6 porządku obrad 
Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby  
w równym stopniu traktował wszystkie osoby zabierające głos. Radny powiedział także, że 
ma dużo pytań jednak zada je wtedy, gdy będzie miał taką możliwość, bez utarczek w czasie 
spokojnej rozmowy. Obecnie jest czas po uchwaleniu budżetu, w realiach, które wcale nie są 
takie różowe. Prezes PCZ S.A. w odpowiedzi na zapytanie na posiedzeniu komisji przesłał 
radnemu wyniki finansowe. Fakt, że kiedyś nie dokładano do szpitala pieniędzy, a teraz się je 
dokłada w wielkiej ilości nie świadczy dobrze o kondycji szpitala. Spółka powinna sobie 
radzić samodzielnie. Radny Piotr Pośpiech odniósł się również do kwestii MDK  
w Kluczborku. 22 grudnia mija rok jak został zlikwidowany, nic w tym budynku się nie dzieje 
i zarasta pokrzywami. Pan Starosta odpowiedział, że budynek będzie remontowany. Jest na to 
dotacja. Po wyremontowaniu i zmianie źródła ciepła zostanie przekazany do Centrum Kultury 
w Kluczborku. W przyszłym roku będzie ta inwestycja zrobiona. Kolejno głos zabrał radny 
Damian Buła, który poinformował radnych, że zmarł Pan Jan Kasendra, działacz opozycji 
antykomunistycznej i 22.12.2021 r. odbędzie się uroczystość pogrzebowa. Następnie Pan 
Starosta powiedział, że budżet na 2022 r. jest dobry, Powiat odzyskał płynność finansową  
i należy o tym pamiętać. Opinie RIO w Opolu są pozytywne, bez zastrzeżeń. Następnie Pan 
Starosta z okazji ostatniej Sesji w 2021 r. podziękował wszystkim współpracownikom  
i pracownikom Starostwa oraz jednostek za dobrą współpracę. Kolejno Przewodniczący Rady 
złożył wszystkim najlepsze życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  
i Nowego Roku. 
 

Do punktu 7 porządku obrad  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział w obradach i o godz. 15:35 zamknął XXXVIII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
Na tym protokół zakończono. 
 

                                                                  
 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 
                                                        w Kluczborku  
                                                         Andrzej Olech 

 
 

 
 Protokołowała: 
Małgorzata Gulanowska 
 


